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Protokół Nr XXIV/2020 
z sesji Rady Gminy Kętrzyn  z  dnia 30 września 2020 roku 

 

Data i godzina spotkania 30.09.2020 r.   godz. 11.00 – 12.30 
 

Obecni : Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz 
Inspektor ds. obsługi rady Pani Jagoda Pyrka 
Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego Pan Marek Lemieszek 
Inspektor ds. oświaty Pani Anna Abramowicz 
Przedstawiciel GPK w Karolewie Pan Mirosław Świdziński 
Dyrektor GOK Pani Marta Szmyd 
Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

Nieobecni : Radny Pan Tomasz Wyszomirski 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Juchniewicz stwierdziła, że na 15 radnych obecnych jest 
14 w związku z czym obrady są prawomocne.  Nieobecny radny to Pan Tomasz Wyszomirski . 
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż sesja jest nagrywana i osoby w niej uczestniczące 
muszą liczyć się z tym, że materiał może zostać upubliczniony. Z uwagi na obecnie panującą 
pandemię wirusa COVID-19 prosi również o zachowanie odpowiedniej odległości oraz używanie 
maseczek ochronnych. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad: 
1/ Stwierdzenie prawomocności obrad 
2/ Wybór sekretarza obrad 
3/ Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami 
4/ Sprawozdanie z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie 
5/ Podjęcie uchwał 

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2020 rok 
- w sprawie określenia na rok szkolny 2020/2021 średniej ceny jednostki paliwa w Gminie  
   Kętrzyn 

6/ Protokół komisji rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli kosztów utrzymania samochodów 
wykorzystywanych do celów służbowych GOPS Kętrzyn za rok 2019 zgodnie z rocznym planem 
kontroli komisji rewizyjnej gminy Kętrzyn. 
 Interpretacje i zapytania radnych 
7/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
8/Przyjęcie protokołu 

 z sesji z dnia 29 lipca 2020 roku 
9/ Sprawy różne 

 

Wójt Gminy Kętrzyn  Pan Paweł Bobrowski złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kętrzyn.  
Przewodnicząca Rady Gminy Kętrzyn poddała pod głosowanie przyjęcie zmiany w porządku 
obrad, polegającej na wprowadzeniu do porządku projektu  w/w uchwały. 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

Juchniewicz Teresa, Katiuszyn Mirosława, Kajcińska Leokadia, Mańkowska 
Agnieszka, Olechnowicz Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz Iwona, Rutkowski 
Zbigniew, Żukowska Adriana, Mirosław Tomasik 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych;  
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Przewodnicząca Rady Gminy zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad, za punktem 

dotyczącym odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych nowego punktu - oświadczenia, 

stanowiska, apele, a następnie poddała go pod głosowanie.  

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

Juchniewicz Teresa, Katiuszyn Mirosława, Kajcińska Leokadia, Mańkowska 
Agnieszka, Olechnowicz Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz Iwona, Rutkowski 
Zbigniew, Żukowska Adriana, Mirosław Tomasik 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych;  

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad, a następnie poddała go 
pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

Juchniewicz Teresa, Katiuszyn Mirosława, Kajcińska Leokadia, Mańkowska 
Agnieszka, Olechnowicz Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz Iwona, Rutkowski 
Zbigniew, Żukowska Adriana, Mirosław Tomasik 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych;  

 

Ad. pkt 2 Wybór sekretarza obrad 

 

Sekretarzem obrad została Pani Mirosława Katiuszyn. 

 

Ad. Pkt. 3 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kętrzyn w okresie między sesjami. 

 

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski złożył sprawozdanie ze swej działalności w okresie 

między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz przypomniała o pkt 12, który 
dotyczył zamiany działek, czyli dokonania czegoś co wydawało się niemożliwe i dwudziestoletnie  
starania, żeby zażegnać konflikty w miejscowości Sławkowo. Dodała, iż Wójt razem z 
kierownikiem Panem Markiem Lemieszkiem wykazali się bardzo wielką dyplomację i dobrą wolą 
w załatwieniu tejże bardzo trudnej sprawy. Wszyscy radni brali czynny udział w negocjacjach czy 
też rozmowach i to nie tylko tych oficjalnych, wykazując się  ludzkim zrozumieniem i prawdziwą 
dyplomacją oraz cierpliwością.  
 
Ad.pkt. 4 Sprawozdanie z działalności Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w 

Karolewie 

 

Prezes GPK Pan Ryszard Ćwik wyjaśnił, iż : 

-  wykonano budowę sieci wodociągowej miejscowości Trzy Lipy 197,5 m.  
-  przebudowę sieci wodociągowej Wilkowo-Łazdoje 24 m bieżące z przejściem pod rzeką,  
- nastąpiła wymiana przyłącza wodociągowego w miejscowości Parcz o przekroju 40 mm 8 m 
bieżących.  
- wykonano remont śmieciarki w zakresie wymiany głównej pompy oleju.  
- wykonywano usługi na rzecz mieszkańców gminy Kętrzyn  
- wykonywano remont dróg asfaltem na zimno i kruszywem,  
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- wykonano remont pomieszczeń socjalnych w GPK - zakresu robót to malowanie ścian, wymiana 
oświetlenia, wymiana osłony, kabiny prysznicowej, remont schodów i wymiana umywalek.  
- wykonywano obowiązki statutowe, 

Ad. Pkt 5 Podjęcie uchwał 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn na lata 
2020-2031 
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż zmiana uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Kętrzyn spowodowana została zmianą w przedsięwzięciu pn. 
budowa remizy OSP w Wilkowie. Zmiana  jest podyktowana aplikowaniem gminy o środki z 
funduszu inwestycji lokalnych. Pierwotnie w wieloletniej prognozie finansowej była zapisana 
kwota 350 000 zł - po dzisiejszej zmianie łączne nakłady finansowe na tę inwestycję będą 
wynosiły 1 000 000 zł na rok obecny, czyli 2020.  Kwota zapisu nie zmienia się -  zostaje 60 000 zł,  
aktualizacji ulegają plany dochodów i plany wydatków. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie.  
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XXIV/125/2020 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kętrzyn na lata 2020-2031  (zał. 
Nr 4) 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

Juchniewicz Teresa, Katiuszyn Mirosława, Kajcińska Leokadia, Mańkowska 
Agnieszka, Olechnowicz Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz Iwona, Rutkowski 
Zbigniew, Żukowska Adriana, Mirosław Tomasik 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2020 rok 
 

Skarbnik gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
przewiduje wprowadzenie po stronie dochodów kwoty 400 132 zł -  kwota pozyskana z 
Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Olsztynie na przebudowę drogi wewnętrznej w 
miejscowości Bałowo. Ponadto decyzjami Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zwiększa się plan 
dochodów i plan wydatków w dziale 854- kwota zwiększenia 60 300 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. W dziale 
855 zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę 13 531 zł na opłacenie składki na 
ubezpieczenia zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne i zasiłek dla 
opiekuna. Po stronie wydatków dokonuje się następujących zmian :  w dziale 010 rolnictwo i 
łowiectwo dokonuje się przeniesienia planu wydatków w paragrafach bieżących, co jest  
spowodowane normalną realizacją budżetu. Zmiany w wydatkach majątkowych dotyczą 
następujących inwestycji-  w budżecie pojawia się nowa inwestycja pod nazwą modernizacja 
pompowni ścieków w miejscowości Gałwuny - 24 000 zł. Zmiana dotyczy rozbudowy sieci 
wodociągowej miejscowości Kotkowo - tutaj zmniejsza się kwotę 9200 zł - po zmianach ta 
inwestycja wynosi 30 223 zł .  Zwiększa się plan wydatków na zakup pomp do stacji uzdatniania 
wody i do przepompowni ścieków - po zmianach kwota 47 210 złotych. Zwiększenie następuje o 
kwotę 9210 zł. W dziale 600 transport i łączność dokonuje się przeniesienia w wydatkach 
bieżących na kwotę 26 136 zł w toku realizacji budżetu oraz zwiększa się plan wydatków 
majątkowych - dotyczy to drogi wewnętrznej w miejscowości Bałowo, na którą została pozyskana 
kwota 400 132 zł oraz zwiększa się plan wydatków na drogę dojazdową do gruntów rolnych w 
obrębie Windykajmy - kwota po zmianach 140 zł -tutaj zwiększenie planu wydatków następuje o 
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10 000 zł . Ponadto nazwa tej inwestycji została zmieniona, zgodnie z umową, którą mamy 
podpisaną  - przed zmianą ta inwestycja nazywa się przebudowa drogi gminnej Brzeźnica-
Windykajmy. W działach w następnych następują zmiany w wydatkach bieżących, które są 
podyktowane realizacją budżetu. Pani Skarbnik dodała, iż  w dziale 750 zmienia się plan 
wydatków dotyczących projektu „podniesienie jakości usług cyfrowych dostępność informacji 
sektora publicznego dla klientów urzędu gminy Kętrzyn”. Jest to przedsięwzięcie realizowane w 
ramach RPO. W dziale 754 bezpieczeństwo publiczne ochrona przeciwpożarowa zwiększa się 
plan wydatków o 5000 zł i przeznacza się na wsparcie państwowego funduszu celowego dla 
Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie -  jest to kwota przeznaczona na zakup samochodu. 
Ponadto w dziale 758 jest dział dotyczący różnych rozliczeń mamy zaplanowaną rezerwę celową 
i tą rezerwę rozwiązujemy -  zmniejszamy kwotę 10 000 zł i przeznaczamy ją na zarządzanie 
kryzysowe na walkę z epidemią Covid 19 -  kwota ta przeznaczona jest na zakup materiału do 
ochrony osobistej, maseczek, płynów dezynfekujących, stacji do dezynfekcji rąk itp. W dziale 757- 
jest to dział dotyczący obsługi długu publicznego - zmniejsza się plan wydatków kwotę 16 680 zł 
z tytułu poręczeń i gwarancji, które swego czasu gmina udzieliła Gminnemu  
Przedsiębiorstwu Komunalnemu w Karolewie ( poręczenie pożyczki zaciąganej wojewódzkim 
funduszu ochrony środowiska w Olsztynie -  do dnia dzisiejszego gmina z tego tytułu nie poniosła 
żadnych kosztów, a spółka wywiązuje się w terminie ze swoich zobowiązań ).  Zmiana, która 
dotyczy -działu 852 pomoc społeczna dotyczy zwiększenia planu wydatków majątkowych o 
kwotę 69 000 zł -  wkład własny na zakup mikrobusa do przewozu osób na wózkach inwalidzkich. 
Gmina pozyskała środki z PFRON-u w kwocie 80 000 zł. Przewidywalny łączny koszt zakupu 
mikrusa -  149 000 zł. W wydatkach majątkowych zapisano kwotę udziału własnego 69 000 zł. 
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż sprawą priorytetową stają się kolejne 2 
przepompownie, gdzie w najbliższym czasie trzeba będzie szukać środków na ich remont. Dotyczy 
to miejscowości Czerniki, gdzie jest duży problem – przepompownia posadowiona na gruntach 
prywatnych, oraz w miejscowości Sławkowo -  2 przepompownie, które w najbliższym czasie 
będziemy zmuszeni przebudować Wójt Gminy dodał, iż dalej przebudowujemy drogi -  drogi 
gminne Windykajmy gdzie też udało się pozyskać część środków od Marszałka Województwa z 
ochrony gruntów rolnych oraz Bałowo to jest z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. W tej 
chwili dodatkowo pracujemy nad drogą do Owczarni, gdzie koszt całkowity zadania to 640 000 
zł, a dofinansowanie jest około 70%. Wójt wskazał, iż sprawą, która spędza sen z oczu jest fakt 
konieczności przebudowy kabla telekomunikacyjnego, który wg kosztorysu wynosi 380 000 zł - 
w miejscowości jest 1 telefon i w tej chwili cały czas rozmawiamy z Orange, Telekomunikacją nad  
wspólnym rozwiązaniem.  Wójt Gminy Kętrzyn poprosił również o chwilę cierpliwości, jeżeli 
chodzi o busa do przewozu osób niepełnosprawnych. Udało się pozyskać środki z PFRON-u i 
będziemy przystępowali do wyłonienia dostawcy nowego pojazdu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie.  
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XXIV/126/2020 w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Kętrzyn na 2020 rok  
(zał. Nr 5 ) 

 

Przebieg głosowania : 
„za” : 14  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

Juchniewicz Teresa, Katiuszyn Mirosława, Kajcińska Leokadia, Mańkowska 
Agnieszka, Olechnowicz Renata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz Iwona, Rutkowski 
Zbigniew, Żukowska Adriana, Mirosław Tomasik 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 

 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Kętrzyn Pani Teresa Marzena Juchniewicz ogłosiła przerwę w obradach. 

 Obrady wznowiono o godz. 13.20. 
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Projekt uchwały w sprawie określenia na rok szkolny 2020/2021 średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Kętrzyn 
 

Radna Pani Renata Olechnowicz opuściła sesję Rady Gminy Kętrzyn. 
 

Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż średnie ceny 
paliwa, które są zawarte w przygotowanym projekcie uchwały służą na potrzeby zwrotu kosztów 
dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkoły z terenu gminy Kętrzyn.  W omawiany sposób na 
dzień dzisiejszy zwracane są koszty za dowóz prywatnym samochodem 1 dziecka do szkoły w 
Giżycku.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie.  
Radni 1 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Nr XXIV/127/2020 w sprawie 
określenia na rok szkolny 2020/2021 
średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Kętrzyn  (zał. Nr 6 ) 

 
Przebieg głosowania : 
„za” : 13  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

Juchniewicz Teresa, Katiuszyn Mirosława, Kajcińska Leokadia, Mańkowska 
Agnieszka, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz Iwona, Rutkowski Zbigniew, Żukowska 
Adriana, Mirosław Tomasik 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 

 
Ad.pkt 6 Protokół komisji rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli kosztów utrzymania 
samochodów wykorzystywanych do celów służbowych w GOPS Kętrzyn za rok 2019 
zgodnie z rocznym planem kontroli komisji rewizyjnej gminy Kętrzyn 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Katarzyna Rodak odczytała protokół z przeprowadzonej 
kontroli.  
 
Radny Pan Mirosław Tomasik  wskazał, iż brakuje mu tutaj wyszczególnienia, jakie koszty 
poniesiono, a konkretnie chodzi o koszty osobowe, czyli zatrudnienia kierowców oraz koszty 
zużycia paliwa.  Radny spytał, czy komisja ma takie koszty?  W koszty utrzymania samochodu 
niewątpliwie wchodzą koszty zużycia paliwa- samochód złożył 3680 litrów więc trzeba było 
wiedzieć ile 3680 l paliwa kosztowało. Radny wskazał, iż co do kosztów kierowców to przyznaje 
rację wójtowi-  to nie są, jakby koszty utrzymania samochodu. Dodał, iż najbardziej miarodajnym 
miernikiem jest przeliczenie kosztów na 1 km, czyli  wyszczególnienie kosztów, wyszczególnienie 
kosztów zakup części  i napraw, kosztów paliwa i podzielenie przez ilość kilometrów - wtedy daje 
nam to jakiś obraz. Radny spytał, czy można by było to ewentualnie poprawić? Może komisja ma 
te koszty zużycia paliwa.  
  
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz wskazała, iż pewnie to tylko 
matematyka, gdyż dane są podane i jest to kwestią przeliczenia. Dodała, iż dla niej to było jasne i 
przejrzyste, a cena paliwa jest taka, jaka jest każdego dnia,  czyli jaki jest kurs paliwa.  
 
Radna Pani Mirosława Katiuszyn zauważyła, iż  wskazano, że średnio samochód służbowy 
przejechał 3128 km miesięcznie. Czy to jest może jakaś pomyłka? Jest to bardzo duża ilość w ciągu 
1 miesiąca. Rocznie Samochód przyjechał 37 536 km co daje średnio 3128 km miesięcznie. Radna 
wskazała, że wydaje się jej to zbyt duża liczba. 
 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Robert Trusewicz wyjaśnił, iż nasza gmina 
jest gminą nietypową, gdyż jest to gmina tzw. Obwarzankowa.  Średnio przejechanie dziennie 155 
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km to naprawdę na naszą gminę nie jest dużo.  Jako przykład możemy wskazać nawet 
przejechanie z Langanki do Mażan  czy Parcza  - to już jest około 30-35 km w 1 stronę. Dodatkowo 
kierowca bardzo często jeździ również w trasy do Olsztyna z osobami niepełnosprawnymi. 
Wyjazdy zdarzają się również na terenie Polski. 
 
Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, iż  analiza dotyczyła kosztów, a więc nie ilości zużycia 
paliwa tylko kosztów zużycia paliwa i te koszty powinny się w protokole znaleźć. Czy koszty 
osobowe powinny wejść - myśli, że tak -  przeliczając to na 1 km, dzieląc ilość przejechanych 
kilometrów przez koszty ogólnikowe i doliczając 10 -15% kosztów pośrednich. Radny dodał, iż 
myśli, że i mieszkańcy gminy i my będziemy wiedzieli, jakie są te koszty. Dodał, iż powinny tu być 
liczone koszty, a nie ilość paliwa.   
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż odnośnie kosztów zużycia paliwa można dyskutować , lecz 
wydaje się to czynnością techniczną. Wójt dodał, iż co do zasadności ujęcia kosztów osobowych 
nie może się zgodzić - Rada swego czasu podejmowała plan kontroli kosztów utrzymania 
samochodów wykorzystywanych do celów służbowych w gminnym ośrodku pomocy społecznej 
za rok 2019. Oczywiście to nie stoi na przeszkodzie, żeby na wniosek radnego, jeżeli oczywiście 
Rada wyrazi taką wolę, zbadać koszty osobowe. Natomiast uważa, że przedmiot kontroli dotyczył 
tylko i włącznie, tak jak jest to wprost napisane, kosztów utrzymania samochodów 
wykorzystywanych do celów służbowych GOPS w Kętrzynie. 
 
Radny Pan Mirosław Tomasik wskazał, iż to o czym wcześniej mówił, da obraz kosztów 
utrzymania samochodu, którego niezbędnym elementem jest kierowca. Wskazał, iż wiadomo, że 
płace idą w górę i minimalna płaca idzie w górę. Radny poprosił, aby komisja rewizyjna pochyliła 
się nad prośbą i przedstawiła pełne koszty i przeliczyła je na 1 kilometr przejechany przez 
samochód. To nam da obraz jak jest i czy ten koszt jest duży czy mały.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz zaproponowała poddanie pod 
głosowanie włączenie do zakresu kontroli również przeliczenia kosztów utrzymania, o których 
mówi radny. 
 
Przebieg głosowania : 
   „za” : 6  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Katiuszyn Mirosława,  
                                     Żukowska Adriana, Mirosław Tomasik 
             „przeciw”  :   3 radnych ; Dziemiela Wiesław, Juchniewicz Teresa, Rutkowski Zbigniew 
  „wstrzymało się” :  4 radnych: Kajcińska Leokadia, Mańkowska Agnieszka, Rodak Katarzyna,  

                                    Pietkiewicz Iwona, 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz wyjaśniła, iż wniosek radnego 
Pana Mirosława Tomasika większością głosów został przyjęty.  

 

Pkt 7.  Oświadczenia, stanowiska, apele 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz wyjaśniła, iż do Rady Gminy 
Kętrzyn skierowane zostało pismo Wójta Gminy w zakresie zajęcia stanowiska dotyczącego farm 
Wiatrowych, a następnie odczytała treść złożonego pisma wraz z załącznikami. 
Przewodnicząca Rady przypomniała, iż Rada Gminy Kętrzyn w dniu 28 grudnia 2011 roku wydała 
oświadczenie w sprawie lokalizacji siłowni wiatrowych na terenie gminy Kętrzyn, a następnie 
odczytała jego treść.  Wyjaśniła, iż powyższa sprawa została poruszona na wspólnym posiedzeniu 
komisji w dniu 29 września 2020 roku , podczaj którego radni przygotowali treść oświadczenia w 
powyższej sprawie. Przewodnicząca odczytała treść projektu oświadczenia. 
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Radna Pani Mirosława Katiuszyn przypomniała, iż w 2011roku sprawa farm wiatrowych była już 
poruszana . Wyjaśniła, iż z racji wykonywanego zawodu chciałaby przedstawić jakie jest 
stanowisko wpływu siłowni wiatrowych na zdrowie człowieka oraz na degradację środowiska 
naturalnego. Jak to wygląda wizualnie możemy zobaczyć na przykładzie gminy Korsze. Tutaj jest 
i niszczenie krajobrazu oraz niszczenie ptaków i gatunków zwierząt, ale i spadek wartości 
nieruchomości-  tych ziem i nieruchomości położonych w obrębie tych farm wiatrowych. 
Wyjaśniła, iż przekazała stanowisko, pod którym podpisał się prof.dr hab. med. Jerzy Jurkiewicz 
- ludzie, którzy zamieszkują w pobliżu siłowni wiatrowych zapadają na różne choroby jak alergia 
ale i przede wszystkim - taka określona choroba akustyczna  inaczej syndrom turbin, wiatrowych,  
zaburzenie nastroju, irytacja, agresywność  oraz wiele innych jak infekcja, spadek odporności, co 
prowadzi niestety do różnych zaburzeń.  Stanowisko Rady Gminy oraz Wójta w tej sprawie jest 
potrzebne dla naszych mieszkańców i dla nas samych -  jeżeli zgodzimy się  na wprowadzenie 
nawet 1 czy 2 wiatraków na terenie naszej gminy to zrobimy  furtkę dla innych. Teraz wszyscy 
mówią o zielonej energii ale mamy fotowoltaikę.   
 
Przewodnicząca Rady Gminy ponownie odczytała  treść przygotowanego  oświadczenia, a 
następnie poddała je pod głosowanie. 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 13  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

Juchniewicz Teresa, Katiuszyn Mirosława, Kajcińska Leokadia, Mańkowska 
Agnieszka, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz Iwona, Rutkowski Zbigniew, Żukowska 
Adriana, Mirosław Tomasik 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 

Ad.pkt.8  Interpelacje i zapytania radnych  

Brak  

Ad.pkt.9 Odpowiedzi na interpelacji i zapytania radnych 

Brak 

Ad. Pkt 10 Przyjęcie protokołów 

- protokół z sesji  z dnia  29.07.2020 r. 
Przebieg głosowania : 
„za” : 13  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara, Dziemiela Wiesław,  

Juchniewicz Teresa, Katiuszyn Mirosława, Kajcińska Leokadia, Mańkowska 
Agnieszka, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz Iwona, Rutkowski Zbigniew, Żukowska 
Adriana, Mirosław Tomasik 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 

Ad.pkt 12 sprawy różne 

Radny Pan Wiesław Dziemiela opuścił sesję Rady Gminy 

 

1/ Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski  wyjaśnił, iż chciałby uzupełnić swoją wypowiedź 
dotyczącą sprawozdania międzysesyjnego. Odnośnie ceny nieruchomości, na które odbyły się 
przetargi na zbycie to przedstawiały się one następująco - działka 148/10 o powierzchni 1522 m² 
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z udziałem działce drogowej 148/3 w Czernikach z ceną wywoławczą 39 000 zł. W przypadku 
wykonania usunięcia przecieków dachu budynku na orliku w Karolewie, budynku Wilkowo 15/1 
oraz wiat rekreacyjnych w miejscowościach Smokowo oraz Nowa Różanka -  3198,00 zł. Dodał, iż 
w sprawozdaniu nie ujęto spotkania z mieszkańcami Kaskajm, a także panem radnym i sołtysem  
w zakresie ograniczenia wniosku zarządu dróg powiatowych  i usunięcia drzew biegnących 
wzdłuż drogi powiatowej do miejscowości Kaskajmy. Wniosek obejmował około 130 drzew, a  
samo spotkanie dotyczyło ograniczenia usunięcia drzew. Wyjaśnił, iż wydaje się, że ten konsensus 
osiągnęliśmy w porozumieniu i ograniczymy tę wycinkę do minimum. Przypomniał, iż była ona 
spowodowana  wypadkiem, gdzie konar drzewa spadł na panią, która przejeżdżała tą drogą. 
Usunięcie drzew dotyczy starych topoli.  
Dziękuję. -Dziękuję tylko dodam, 
 
Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, iż te topole były sadzone w  latach 70  i jesteśmy za tym, 
żeby te drzewa wymienić lecz nie jesteśmy za tym, żeby to zrobić w jednym roku.  Jeśli  odkryjemy 
cały ten asfalt, to będzie nam się on zwyczaje topił. Dodał, iż w raz z mieszkańcami był u wójta i 
uzyskaliśmy zgodę za co bardzo dziękuje.  Wyjaśnił, iż w zamian za wycięte drzewa, jeżeli jest to 
możliwe zasadzić zasłonki rodzime, nie 30 centymetrowe lecz większe- tak, aby ta droga wróciła 
do stanu sprzed wycięcia. Teraz topole tworzą taką swoistą aleje . Radny wyjaśnił, iż  rolnicy mogą 
wycinać drzewa na swoim terenie od 16 października do końca lutego -  jeśli przywracają teren 
do użytkowania rolniczego. Takich drzew koło nas spadło już ponad 300 więc robi się coraz 
puściej. Do tego niektórzy mieszkańcy Gnatowa chcą postawić wiatraki . Radny wskazał, że jest 
już  strzelnica,  z której odgłosy są uciążliwe dla zwierząt . W przypadku braku drzew odgłosy 
będą niosły się mocniej. Radny przypomniał, iż  sygnalizowano, że przyjdzie czas na to, żeby 
osoba czy też spółka, która zarządza tym, tą strzelnicą wykonała raport oddziaływania na 
środowisko, którego nie można wykonać przed otwarciem lecz po otwarciu strzelnicy. W tym 
zakresie będziemy do Wójta również wnioskować.  
 
2/ Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz  wyjaśniła, iż do wiadomości 
Rady Gminy Kętrzyn wpłynęło pismo Komendanta Powiatowego Policji w Kętrzynie w sprawie 
udzielenia wsparcia finansowego w kwocie 5000 zł z przeznaczeniem na zakup samochodu 
osobowego segmentu c w wersji oznakowanej, a następnie odczytała jego treść.  
 
3/ Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz poinformowała o petycji, jaka 
wpłynęła od Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami w zakresie rozważenia możliwości 
dofinansowania przez gminę w całości lub w części kosztów zabiegów sterylizacji i kastracji 
zwierząt właścicieli psów i kotów przebywających na terenie gminy.  Zaproponowała przekazanie 
niniejszej petycji do rozpatrzenia Komisji Skarg, wniosków i Petycji, a następnie poddała to pod 
głosowanie 
 
Przebieg głosowania : 
„za” : 12  radnych : Biała Serafina, Bohdanowicz Beata, Bukowska Barbara,  

Juchniewicz Teresa, Katiuszyn Mirosława, Kajcińska Leokadia, Mańkowska 
Agnieszka, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz Iwona, Rutkowski Zbigniew, Żukowska 
Adriana, Mirosław Tomasik 

             „przeciw”  :   0 radnych ;  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 

 
4/ Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz  odczytała pismo skierowane 
do Wójta Gminy Kętrzyn i  Rady Gminy Kętrzyn w sprawie zabezpieczenia środków pieniężnych 
na rok budżetowy 2021 w kwocie 50% nakładów na inwestycje celu publicznego polegającego na 
budowie sieci wodociągowej o długości 47 m i sieci kanalizacji sanitarnej o długości 90 m na 
działkach i tu podane działki 47/3, 47/10 w obrębie Gnatowo gmina Kętrzyn. 
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż pismo skierowane przez Towarzystwo 
Opieki nad Zwierzętami jest to bardzo poważna sprawa. Rocznie na bezdomne zwierzęta, a przede 
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wszystkim na psy , wydajemy około 120 000 zł  - dotyczy to około 35 psów.   Jeżeli chodzi o 
sterylizację kotek to również się odbywa przez Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami -  
realizujemy to  i wypuszczamy koty wolno żyjące do swojego naturalnego środowiska. Wójt 
zauważył, iż przytoczono przykład gminy, która dofinansowuje sterylizację i kastrację 
zwierzaków dla właścicieli tych psów  - jest to warte do rozważenia . Ważne jest jednak to, iż  
brakuje nam rozwiązania centralnego, czyli nałożenia na mieszkańca obowiązku czipowania 
zwierząt. To  w znaczący sposób  ograniczyłoby bezdomność.  Wójt Gminy wyjaśnił, iż chciałby się 
również odnieść do wniosku o zabezpieczenie środków na wybudowanie sieci wodociągowej.  
Wyjaśnił, iż  wcześniej mieszkaniec rzeczywiście dostawał warunki na przyłącze i budował dom.  
Mieszkaniec zabezpieczał się przekrojem rury tylko dla własnych potrzeb . Kolejni mieszkańcy 
budując się przychodzi do gminy z problemem, że nie mają wody, bo przyłączyć się do tej rury o 
przekroju 60 już nie było jak. Trzeba było kłaść kolejną rurę w drodze i pojawiały się kolejne sieci. 
Wójt wyjaśnił, iż po naradach wewnętrznych doszliśmy do wniosku, że wychodzimy naprzeciw 
mieszkańcom i proponujemy współudział przy budowaniu nie przyłącza , a sieci wodociągowej o 
odpowiednich przekrojach, dając możliwość przyłączenia się innym mieszkańcom bądź dalszej 
rozbudowy sieci. Wójt wyjaśnił, iż wbrew pozorom koszty rozbudowy sieci wodociągowej i 
kanalizacyjnej są ogromne . Dużym problemem jest też to, że gdy mieszkańcy się wybudują  to 
dopominają się o drogi. Niestety przy tak dużym nasileniu budownictwa gmina nie jest w stanie 
zabezpieczyć już tych mieszkańców, którzy od wielu dziesiątek lat mieszkają i nie mają jeszcze 
gotowych dróg . Wyjaśnił, iż zdecydował aby w nowych decyzjach o warunkach zabudowy 
pojawiał się zapis, iż w najbliższych latach gmina Kętrzyn nie planuje przebudowy drogi, gdzie 
mieszkaniec dostał decyzję o warunkach zabudowy. Działanie takie ma na celu  uświadomienie 
mieszkańców, że trzeba poczekać na takie roboty. Wójt dodał, iż radni sami też doskonale wiedzą, 
ile jest potrzeb wśród tych mieszkańców, którzy latami cierpliwie czekają na przebudowę tej 
swojej drogi przy swoim domu.  
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz zauważyła, że faktycznie radni 
znają problem, gdyż wielokrotnie uczestniczyli w objeździe dróg gminnych, które są zniszczone i 
stare, a mieszkańcy nawet nie pamiętają, kiedy były ostatnio poprawiane.  
 
Radny Pan Mirosław Tomasik zauważył, że jeżeli gmina partycypuje w kosztach budowy 
wodociągu to rozumie, że później nie będzie problemu przejścia przez działkę  i w jakiś sposób są 
zabezpieczone interesy kolejnych mieszkańców. 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż rozbudowanie sieci wodno- kanalizacyjnej jest realizowane 
praktycznie w drogach albo wydzielonych gruntach. Jeżeli ktoś wydziela działki i wydzielona jest 
droga wewnętrzna to tam są lokalizowane te sieci, do których każdy później ma dostęp.  
 
Kierownik Referatu Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż całkowite zabezpieczenie tak naprawdę 
formalnie nie jest niemożliwe, gdy sieć jest położona w drodze prywatnej. Jeśli jest wydzielona 
działka  lub działki to na dzień dzisiejszy budujemy tą sieć nie wiedząc co będzie z następnymi 
działkami. Nie jest możliwe ustalenie nawet  służebności. Na dzień dzisiejszy zabezpieczamy też 
interes gminy, gdzie właściciele na których działce sieć ma być budowana wyrażają na to zgodę  i 
nie będą z tego tytułu występować z żadnymi roszczeniami. Możliwość przyłączenia następnych 
mieszkańców to już  jest dalszy etap , który zależy od samych zainteresowanych, którzy będą się 
chcieli przyłączyć i będą musieli uzyskać zgodę na wejście na grunt  sąsiada.  
 
5/ Sołtys Sołectwa Pożarki Pan Wiesław Węglarski spytał, czy wiadomo co dalej z naprawą drogi 
w stronę Salpiku. Dodał, że w okresie  letnim prawie 3 tygodnie mieliśmy brak wody rano i 
wieczorem  - czy nastąpi jakaś modernizacja odnośnie hydroforni ?  
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Boborwski wyjaśnił, iż w zakresie postępowania w sprawie 
naprawy drogi Mariany-Salpik , która została zniszczona przez właściciela żwirowni- sprawę 
skierowaliśmy do odpowiednich organów ścigania  i tej też chciałby wiedzieć na jakim to jest 
etapie oraz czy mamy odpowiedź. 
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Kierownik Referatu Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż  wystąpiliśmy z wnioskiem do Komendy 
Powiatowej Policji w Kętrzynie o ściganie sprawcy zniszczenia tej drogi. Niestety, minęło kilka 
miesięcy i nadal nie mamy żadnej informacji na jakim etapie jest to postępowanie.  
 
Sołtys Sołectwa Pożarki Pan Władysław Węglarski wskazał, że być może trzeba byłoby ponowić 
wniosek, jeżeli trwa to tyle miesięcy i nie ma żadnego odzewu. Wskazał, iż  mieszkańcy będą 
czekać następny rok. Ludzie nie mogą przejechać  i dojeżdżają tylko od strony Salpiku  
 
Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wskazał, iż jest to słuszna uwaga i na pewno poprosi 
o przygotowanie oficjalnego pisma do Komendy Powiatowej Policji z zapytaniem, co się dzieje w 
omawianej sprawie. 
 
Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Karolewie wyjaśnił, iż w sprawie wody w 
Martianach  - jest zbiornik, który jest na granicy zabezpieczenia wód w czystą wodę w Nowej 
Różance.  Zabiegamy o zbiornik na 150 m po oddaniu inwestycji Różanka-Jeżewo. Obecnie 
zbiornik 60 metrowy w Nowej Różańce planuje się  przenieść do Martian – to rozwiązałoby 
problem i powiedzmy w tych momentach ekstremalnych zabezpieczyłoby wodę. Dodał, iż są 
jednak potrzebne inwestycje o wysokich nakładach.  

 
Protokół zakończono i podpisano. Protokół zawiera 10 stron oraz 7 załączników. 
  
 
 

Protokołowała :               Przewodnicząca Rady Gminy  
 

    Inspektor ds. obsługi rady              Teresa Marzena Juchniewicz 
              Jagoda Pyrka   


